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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan biztosítják a védőnőknek ígért 21 százalékos 
béremelést?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány tavaly még 30 százalékos béremelést ígért a védőnőknek, majd kiderült, hogy a valós
emelés csak 21 százalék lesz,  Orbán Viktor már csak ennyiről  beszélt.  Ezután december végén
megjelent a 757/2021. (XII. 22.) Kormányrendelet,  amelynek következtében a 43/1999. (III.  3.)
Korm. rendeletben rögzített védőnői illetménykiegészítések az alapbér részévé váltak.

Mindannyian tisztában vagyunk azzal, hogy ha egyes bérpótlékokat beépítenek az alapbérbe, de azt
ezzel egyidejűleg nem emelik fel, az lényegében az alapbér csökkentését jelenti.

A rendeletmódosítások miatt a védőnők elbizonytalanodtak abban, hogy ténylegesen megkapják-e
ebben az évben a 21 százalékos béremelést.

Fentieknek megfelelően kérem, hogy válaszoljon kérdésemre, melyet a védőnők is feltettek Önnek:

• A védőnők milyen bérpótlékra, egyéb jogszabályban rögzített bérelemekre jogosultak a 
2022. január 1-től életbe lépő szakdolgozói bértáblában szereplő alapbéreken felül, hogy 
megvalósuljon a kormányfő által ígért 21 százalékos béremelés?

 

Ezen kívül kérem, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

• Mára a védőnők bérének felzárkóztatása az egészségügyi szakdolgozókéhoz megtörtént, és 
bérük is hasonló módon és mértékben emelkedett? 2019-ben azt ígérték a védőnőknek, hogy
átsorolják őket az egészségügyi szakdolgozói bértábla hatálya alá, és bérharmonizációjuk 
2022-ig megvalósul.



 
 

• A vállalkozói formában működő 539 védőnői szolgálatban dolgozók miért nem kapnak 
bértámogatást, tekintettel arra, hogy ugyanolyan állami feladatot látnak el, mint az 
egészségügyi szolgálati jogviszonyban dolgozó kollégáik?

 

• A védőnői és szakdolgozói bérek egyre jobban leszakadnak az orvosi bérektől, ez óriási 
feszültséget okoz a szakmán belül. Hogyan tervezik az egészségügyi szakdolgozók, egyes 
egészségügyben dolgozók, valamint a védőnők bérének felzárkóztatását?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

Hohn Krisztina

Budapest, 2022.01.24.
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